
15.09.2016. 
 
 

PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (15.09.16 10:45:52) 
 
 Hvala vam. Tehnika je završila svoj dio posla. 
 Dakle, koleginice i kolege poslanici, otvaram sjednicu sedmog vanrednog zasijedanja 25. 
saziva. Podsjećam da je predsjednik Skupštine sazvao Skupštinu na sjednicu vanrednog 
zasijedanja saglasno Poslovniku Skupštine, a na zahtjev  34 poslanika.  
  Zahtjevom za zasijedanje Skupštine za dnevni red sjednice određen je Predlog zakona o 
dopuni Zakona o socijalnoj i dječijoj zaštiti. U skladu sa zahtjevom predsjednika Parlamenta i u 
skladu sa konsultacijama obavljenim putem telefonskih poziva i poruka, a u skladu sa dosadašnjom 
praksom, predlažem da ovu sjednicu prekinemo i nastavimo je sjutra. Hvala na razumijevanju.  
  
 

16.09.2016. 
 
 

PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ:  
 

Sjednica 7. vanrednog zasijedanja u 2016. godini. Radi se o Predlogu zakona o dopuni 
Zakona o socijalnoj i dječijoj zaštiti. Ovdje postoje tri stvari koje bih ja lično, a vjerujem i značajan 
broj poslanika voljeli da imaju prije nego što se izjasnimo konkretno o ovom zakonu. Ako ste 
saglasni, ja bih poslao dopise Vladi, ka dva ministarstva, jer cijenim da nije baš, neću normalno, ali  
izjašnjavati se o zakonu gdje nemamo ukupan broj korisnika koji cijenim da bio  jako koristan, nisam 
ga vidio ni u jednom izvještaju odbora. Fiskalni uticaj, jer ipak baratamo ozbiljnim činjenicama, a 
ono što sam ja uspio da nađem kad je ovaj zakon u pitanju se kreće od pretpostavljenih tri pa do 
devet miliona. Na kraju, vrlo važne su tehninčke korekcije koje ovaj zakon definitivno zahtijeva zbog, 
neću reći nespretnosti, ali u svakom slučaju zahtijeva i tehničke korekcije.  
 Izvolite, poslaniče Miljaniću. 
 
 
 ZORAN MILJANIĆ (16.09.16 14:12:58) 
 
 Upravo bi bilo i najnormalnije i najrealnije da se ovaj zakon uvrsti u dnevni red,  pa da upravo 
o svim ovim stvarima mi raspravljamo u samoj raspravi. Ovaj  zakon je podnesen na zahtjev, 
odnosno sa peticijom 6.200 građana sa sjevera Crne Gore i odnosi se na, da kažemo,  najranjivije 
građane Crne Gore, na djecu čiji roditelji ne rade i oba roditelja se nalaze na birou rada. Imamo 
podatke, takve djece je oko 30.000, sada čak ni Zavod ne može reći tačan broj, ujedno i fiskalno  
opterećenje bi bilo oko devet miliona eura na godišnjem nivou, što se ne bi odnosilo na ovu godinu, 
to  bi opteretilo budžet za sljedeću godinu. Podsjećam samo da je poreski dug sedamsto 
sedamdeset miliona eura. Podsjećam da smo oslobodili pdv-a hotele sa pet, četri i po, četri plus i 
pet zvjezdica, one koji su najbogatiji njih oslobođamo, a najranjivije stanovništvo Crne Gore, ne 
možemo se izjasniti o njihovom pravu da primaju taj dječiji dodatak. Dajte da pokažemo solidarnost 
i humanost prema tim građanima Crne Gore. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.09.16 14:14:44) 
 
 Kolega Miljaniću, ja sam jako zainteresovan da se pozivitno riješi ovo pitanje, kao što znate 
javno sam najavio da jesam zainteresovan. Dakle, ovo nije politikantstvo nega stvarno želja da 
riješimo i da izađemo u susret. Cifre koje ste pomenuli, devet miliona i trideset hiljada djece, moje 
pitanje vama je da li možemo svi u ovoj sali da dobijemo napismeno upravo te podatke, zvanične 
podatke od neke državne institucije, jer podatke kojima baratate sam našao u medijima. Tako je i 
više od 5.000.  



 Kolega Miljaniću, da li možemo te podatke sa kojima baratate dobiti napismeno iz neke 
državne institucije? 
 
 
 ZORAN MILJANIĆ (16.09.16 14:15:31) 
 
 Predlažem da se mi izjasnimo o ovom zakonu. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.09.16 14:15:40) 
 
 Hvala, nisam vas čuo, ali u redu. 
 Izvolite, koleginice Jonice.  

Nisam vas čuo, izvinjavam se jer je bio žamor. 
 
 
 SNEŽANA JONICA (16.09.16 14:15:56) 
 
 Hvala vam, predsjedniče Skupštine. 
 Imajući u vidu da ste i vi sad pomenuli da smatrate korisnim da poslanici imaju određene 
podatke, ja se u skladu sa Poslovnikom obraćam vama, a obratila sam se danas i generalnom 
sekretaru Skupštine. Dvadeset devetog avgusta sam od ministra održivog razvoja i turizma 
Branimira Gvozdenovića tražila podatke o tome koji su hoteli sa 4 i 5 zvjezdica legalizovani zakonom 
koji smo donijeli u ovoj skupštini i vašim glasovima krajem jula ove godine, kako bih iz toga izvela 
sve one ostale podatke ko su vlasnici, ko se đe i kako ugradio i zbog čega je, kome i zašto 
legalizovano krivično djelo. Do danas, iako je prošlo 15 dana propisanih Poslovnikom, nisam dobila 
odgovor, a napominjem poslala sam generalnom sekretaru urgenciju jer je njegova obaveza 
proistekla od 15 dana da se obrati generalnom sekretaru Vlade i da obezbijedi poštovanje digniteta 
ove Skupštine i prava koje kao poslanici imamo, a  to je da dobijemo informacije koje su neophodne 
za naš rad, naročito  u slučaju sada nečega što je vrlo konkretno,   zakona koji proizvodi pravno 
dejstvo, da znamo na koga proizvodi pravno dejstvo, kome obezbjeđuje profit od deset miliona eura,  
kako biste znali odakle da nabavite ove pare za dječije dodatke. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.09.16 14:17:06) 
 
 Hvala vam, koleginice. 
 Nisam do  kraja shvatio šta je pitanje vaše proceduralne intervencije. 
 Urgencija, hvala vam, žamor je u sali tako da razumjećete. 
 Kolega Damjanoviću, izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (16.09.16 14:17:31) 
 
 U odnosu na zahtjev kolege Miljanića kao predlagača zakona u ime građana koji su pokrenuli 
ovu inicijativu, želio bih da podržim inicijativu iz prostog razloga što će proces dobijanja informacija 
od strane Vlade, a vezanih za broj djece, odnosno fiskalni uticaj koji je u ovom trenutku nepoznat, 
biti ubrzan time što ćemo imati raspravu o ovom predlogu zakona, a da bismo  onda nakon 
eventualne informacije koju dobijemo mogli i da amandmanski reagujemo i u proceduri na odborima 
obezbijedimo te mogućnosti. Prema tome, bilo bi dobro, evo i molba vama   da podržimo da ovo 
dobije prohodnost, pa da se onda u ponedeljak, jer imamo već zakazanu još jednu vanrednu 
śednicu, izjasnimo o ovim stvarima.  

Hvala vam. 
 
 



 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.09.16 14:18:18) 
 
 Hvala vam, kolega Damjanoviću. 
 Cijenim da je racionalnije da u utorak imamo izjašnjavanje i po ovom pitanju. Apsolutno sam 
siguran da ćemo dobiti odgovore od nadležnih institucija, tim prije što danas, sve i ako ga usvojimo, 
imamo dogovor da nakon toga prekidamo sa radom. Dozvolite mi da dam taj predlog i da dam pauzu 
do utorka kad ćemo zaključiti sedmu vanrednu sjednicu i otpočeti još jednu sjednicu koju imamo 
toga dana sa početkom u 12.00 h. Hvala vam. 
 
 

20.09.2016. 
 
 

PREDSJEDAVAJUĆI BRANKO RADULOVIĆ (20.09.16 12:35:04) 
 
 Uvažene kolege,  
   Otvaram sjednicu Desetog vanrednog zasijedanja u 2016.godini Skupštine Crne Gore 
25.saziva. Podsjećam da je predsjednik Skupštine sazvao Skupštinu na sjednicu vanrednog 
zasijedanja, saglasno Poslovniku Skupštine, na zahtjev 28 poslanika. Zahtjevom za sazivanje 
skupštine za dnevni red sjednice određen je Predlog zakona o izmjenama i dopuni Zakona o 
zaradama zaposlenih u javnom sektoru.  
 Kolege poslanici, na zahtjev Kluba poslanika DPS-a, prekidamo sjednicu zbog nesrećnog 
slučaja koji se juče dogodio na putu Podgorica - Nikšić. Obavještavam vas da će se ova sjednica 
kao i sjednica sedmog vanrednog zasijedanja nastaviti 30.septembra kada je sazvana i 
sjednica 11. vanrednog zasijedanja u 2016.godini. Sjednica će se održati u zgradi Skupštine 
prijestonice Cetinja sa početkom u 11h.  
 
 

30.09.2016. 
 
 

PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:01:18) 
 
 Kolege poslanici, nastavljamo sjednicu 7. vanrednog zasijedanja u 2016. godini Skupštine 
Crne Gore 25. saziva. Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na sjednicu vanrednog zasijedanja 
shodno Poslovniku Skupštine, a na zahtjev 34 poslanika. Zahtjevom za sazivanjem Skupštine za 
dnevni red sjednice određen je Predlog zakona o dopuni Zakona o socijalnoj i dječijoj zaštiti.  
 Prije prelaska na glasanje o dnevnom redu, podsjećam da vam je dostavljeno pismo od 
Ministarstva finansija povodom zahtjeva o procjeni fiskalnog uticaja na budžet Crne Gore za 2017. 
godinu - ukoliko bi sva djeca u Crnoj Gori koji pohađaju osnovnu i srednju školu, a čiji roditelji ne 
primaju nikakva socijalna i materijalna davanja i nalaze se na evidenciji Zavoda za zapošljavanje 
postali korisnici dječijeg dodatka. Takođe, uputili smo zahtjev i Zavodu za zapošljavanje od kojeg 
nismo dobili odgovor. Možda samo pojašnjenja radi, ako niste pročitali, iz Ministarstva finansija je 
dobijen odgovor da nema procjene vezano za uticaj na budžet za 2017. godinu dok iz Zavoda za 
zapošljavanje nisu vratili informaciju o kojem broju korisnika se radi.  
 Prelazimo na glasanje o dnevnom redu. Podsjećam da je Poslovnikom Skupštine predviđeno 
da se dnevni red vanredne sjednice ne može mijenjati, pa ćemo se izjasniti o dnevnom redu u cjelini. 
Stavljam na glasanje dnevni red. Izvolite.  
 Kolege, ako ste saglasni, da poništimo glasanje, pa da opet glasamo zbog različitog 
rasporeda za, protiv i uzdržani kada je u pitanju Parlament na Cetinju. Kolege, dvojka je za, trojka 
je protiv, četvorka je uzdržan.  
 Otvaram glasanje. Izvolite.  
 Da li smo se svi izjasnili, kolege? Da zaključim glasanje?  
 Hvala, kolege. Zaključujem glasanje. Ukupno su glasala 73 poslanika - 39 za, protiv 28, šest 
uzdržanih. Konstatujem da je Skupština usvojila dnevni red.  



 Podsjećam da je Predlog zakona podnio poslanik Zoran Miljanić. Izvjestioci odbora su 
Vladislav Bojović, Zakonodavnog odbora i Zoran Jelić, Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje.  
 Otvaram pretres. Da li poslanik Miljanić želi dati dopunsko obrazloženje? Želi. Hvala. Izvolite. 
 
 
 ZORAN MILJANIĆ (30.09.16 11:06:04) 
 
 Poštovani građani i građanke Crne Gore, poštovana Skupštino,  
 Ovo je dobar znak što je ovaj zakon uopšte i dobio mogućnost da se nađe na dnevnom redu. 
Nadam se da smo svi shvatili značaj zakona, a ovim zakonom se ne traži puno. Traži se samo da 
onaj najugroženiji dio crnogorskog stanovništva, djeca, učenici, dobiju ono što im pripada, dobiju 
dječiji dodatak za koji, moram reći, mogu kupiti jedan litar jogurta ili jedan sendvič dnevno. 
Smatramo da to nije puno i da to neće opteretiti budžet Crne Gore toliko da neće moći podnijeti taj 
namet. Istina da je taj budžet došao na niske grane imajući u vidu sve ono što se dešavalo, imajući 
u vidu garancije, imajući u vidu Limenku, imajući u vidu neplaćene poreze od 770 miliona.  
 Tako da ponovo pozivam sve poslanike da ovu najranjiviju kategoriju crnogorskog 
stanovništva zaštitimo, da pokažemo danas ovdje solidarnost i humanost prema njima, posebno 
imajući u vidu da je inicijativu potpisalo 6.200 građana Crne Gore sa sjevera i da je ovaj zakon 
jednostavno za jedan veliki broj djece, oko 30.000, bukvalno biti ili ne biti da li će imati hljeba da 
jedu ili neće. Olakšaće roditeljima koji ne rade školovanje djece. Olakšaće život ne koliko bi trebalo, 
ali makar u jednoj maloj mjeri. Ponovo apelujem na sve poslanike da podržimo ovaj predlog zakona 
i da toj djeci omogućimo makar malo bolji život nego što ga imaju sada. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:09:02) 
 
 Hvala, kolega Miljaniću.  
 Neven Gošović, Aleksandar Damjanović, Izet Bralić, Rešad Sijarić i Andrija Popović su 
prijavljeni diskutanti. Dajem riječ kolegi Nevenu Gošoviću. Izvolite. 
 
 
 NEVEN GOŠOVIĆ (30.09.16 11:09:20) 
 
 Uvažena Skupštino, poštovani građani,  
 Porodice sa djecom smatraju se ekonomski ranjivom kategorijom, s obzirom na to da u 
poređenju sa ostalim domaćinstvima imaju više troškova za podizanje djece, a istovremeno zbog 
brige o djeci i manje mogućnosti za ostvarivanje prihoda. U tom smislu, finansijska podrška porodici 
sa djecom može imati ključnu ulogu u sprječavanju ekonomske ugroženosti porodice. U tom 
kontekstu, najčešći vid finansijske podrške iz budžeta države predstavlja dječiji dodatak. U više od 
polovine zemalja organizacija za ekonomsku saradnju i razvoj, visina dječijeg dodatka ne zavisi od 
prihoda porodice i isplaćuje se kao univerzalna naknada, dok se u pojedinim zemljama visina 
dječijeg dodatka određuje u skladu sa nivoom prihoda. U pojedinim zemljama pravom na dječiji 
dodatak obuhvaćena su sva maloljetna djeca, bez obzira na prihode njihovih porodica: Danska, 
Austrija, Njemačka, dok su određene zemlje: Velika Britanija, Portugal, Malta jasno ograničile 
prihode nakon kojeg iznosa se dječiji dodatak ukida.  
 U našem okruženju, u Hrvatskoj, pravo na dodatak kao pravo svakog djeteta u domaćinstvu 
stiče se i ostvaruje u zavisnosti od visine ukupnog prihoda članova domaćinstva, pri čemu država 
osim toga obezbjeđuje poseban dodatak za treće i četvrto dijete. Osim toga, u Hrvatskoj postoji 
posebna fondacija osnovana 2008. godine /Prekid/ radi podsticanja i poboljšanja kvaliteta života 
porodica sa većim brojem djece i porodica u nedovoljno razvijenim područjima. Podaci su da se 
finansira iz sredstava državnog budžeta prihoda od igara na sreću, prihoda od imovine, poklona i 
drugih porihoda, dok se u Srbiji prilikom sticanja prava na dječiji dodatak izuzev prihoda domaćinstva 
uzima u obzir i imovinski cenzus, a jedna od mjera finansijske podrške porodicama u Srbiji je 
roditeljski dodatak koji se isplaćuje za prvo, drugo, treće i četvrto dijete po rođenju. U Crnoj Gori u 
avgustu 2016. godine pravo na dječiji dodatak ostvarilo je 11.634 djece koja žive u 6.205 porodica. 



Od tog broja, dječiji dodatak ostvarilo je 10.153 djece korisnika materijalnog obezbjeđenja, 1.102 
djece korisnika lične invalidnine i dodatka za njegu i pomoć i 379 djece bez roditeljskog staranja. 
Visina dodatka za djecu kreće se od 19 eura mjesečno za dijete korisnika materijalnog obezbjeđenja 
do 31,80 eura za dijete korisnika lične invalidnine i  dijete bez roditeljskog staranja.  
        Ne tako davno, do 2002. godine pravo na dječiji dodatak pripadao je je svoj djeci u Crnoj Gori. 
Dakle, pravo na dječiji dodatak u Crnoj Gori ograničeno je kako u pogledu broja korisnika, tako i u 
odnosu na visinu tih primanja. Predlogom zakona, pravo na dječiji dodatak pripalo bi djeci roditelja 
koji ne ostvaruju prihode ni po kom osnovu, a nalaze se na evidenciji nezaposlenih. Predlog zakona 
ćemo podržati. To što država nije u stanju da saopšti na koliki broj djece bi se odnosila primjena 
ovog zakona je sramota države, a ne razlog da se uskrati pravo djece na ostvarivanje dječijeg 
dodatka po ovom osnovu. Posjetiću, koliko godina smo uvodili socijalni karton, koliko sredstava 
građani izdvajaju za funkcionisanje i rad državnih organa, a nalazimo se u situaciji da jednostavno 
država ne može saopštiti nadležna ministarstva i drugi organi koliko je roditelja, porodica u Crnoj 
Gori koja ne ostvaruju prihode ni po kom osnovu. Ti se roditelji nalaze na evidenciji nezaposlenih i 
nemamo te elementarne podatke što bi svakoj demokratskoj državi  predstavilo osnov i za 
sprovođenje socijalne politike. Zbog svega navedenog, ovu okolnost da danas ne raspolažemo sa 
podacima i finansijskom na primjenu ovog zakona ne može biti ograničavajući faktor da ne glasamo 
za Predlog ovog zakona imajući u vidu njegovu socijalnu komponentu. A na državi je da se do kraja 
godine potrudi nadležnim organima obezbijedi te podatke i predvidi neophodna sredstva kada je u 
pitanju donošenje zakona o budžetu za narednu 2017. godinu. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:14:24) 
 
 Hvala, kolega Gošoviću. 
 Sljedeći prijavljeni je poslanik Aleksandar Damjanović. 
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.09.16 11:14:31) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
           Poštovana Skupštino, poštovani građani,  
         Da se i ja pridružim podršci Predloga zakona, da zahvalim kolegi Miljaniću koji je na inicijativu 
6.000 građana i alternative Crne Gore procesuirao ovaj Predlog u Parlament i danas o njemu 
raspravljamo. Da iskažem svoj stav da to što u ovom trenutku, kako je kolega Gošović saopštio, ne 
raspolažemo tačnim brojem eventualnih korisnika ove naknade ne može biti razlog da se spriječi 
donošenje ovakvoga zakona samom činjenicom što smo mi dobili od državnih organa nekoliko akata 
gdje je saopšteno sljedeće. Od Ministarstva finansija da oni ne raspolažu tim podatkom. Vi ste to i 
naveli. Međutim, Vlada je dala mišljenje vezano za ovaj Predlog zakona, gdje eksplicitno ne odbija 
ovaj Predlog sa stanovišta onoga što je suština, već nabraja kakva već davanja postoje u Zakonu o 
socijalnoj dječijoj zaštiti i navodi podatak da je ukupno u ovom trenutku 11.364 djece sa pravom na 
dječiji dodatak. Ako primijenimo analogiju, kolega Gošoviću, a analogija iz zakona je da je visina 
dodatka definisana članom 44, ona je od 19 evra do 31,8 evra u zavisnosti na koji se dodatak misli. 
Ako je ovo maksimalan broj djece, a on mora biti svakako manji imajući u vidu uslove koji su 
propisani Zakonom, a to je da roditelji nisu na evidenciji Zavoda za zapošljavanje, onda je 
maksimalni efekat fiskalni kada bi sva djeca, a nisu sva i kada bi iznos bio od 37,8 eura, on nije 
definisan, taj maksimalni efekat bi bio na negdje na nivou od 6 do 7 miliona evra godišnje. Da 
potpuno preciziram o čemu pričam. On može biti i biće svakako manji kada dobijemo ove konačne 
podatke o broju djece čiji su roditelji na evidenciji Zavoda za zapošljavanje, odnosno su nezaposleni 
a koja ne ostvaruju prava po drugom osnovu. Ono što bih sugerisao predlagaču zbog procedure, 
jer će to ići mnogo jednostavnije nego da se amandmani predlažu od strane klubova i da bilo ko 
ovdje poentira, jeste da ovdje treba još jedna norma, gospodine Miljaniću. Mi smo ovdje definisali 
članom jedan novo davanje, ali ne u šest, dakle u dodatku za djecu član 42 definisano je u pet 
alineja pet dodataka. Vi ste definisali šesti dodatak, za dijete koje pohađa osnovnu i srednju školu 



pod uslovom da im roditelji ne primaju nikakva socijalna ni materijalna davanja itd. Međutim, 
propustili smo da definišemo u članu 44, koji shodno se odnosi na član 42, da svako davanje koliko 
je to davanje. Dakle, za davanje pod brojem 1 je 19 eura, 25,5 pa 37,8 itd. Negdje postoji potreba 
da se dopuni i član 44 alinejom šest, da se na ovu kategoriju koja se sad uvodi ovim Predlogom 
zakona, takođe, definiše koja je to osnovica, odnosno kolika je ta naknada - ili 19 eura ili 25,5 ili 37,8 
ili je neka /Prekid/ To je sugestija i to možete uraditi veoma lako da bismo imali proceduru 
zadovoljenu ukoliko ovdje postoji naravno većinska volja. Ja se nadam da postoji jer je zaista riječ 
o jednom humanom predlogu akta i da on dobije većinsku podršku ovdje u Parlamentu. Nemam 
nešto posebno da dodam u odnosu na ovo što je kolega Gošović saopštio, a što jeste generalno 
socijalna politika u većini ozbiljnih država i Evropske unije i država koje nisu u Evropskoj uniji, 
kategorija koja je nekada baštinjena i u Crnoj Gori, dok je bila i u sastavu zajedničke države. 
Kategorija koja je, imajući u vidu socijalnu situaciju u Crnoj Gori, zaista neophodna i mislim da teško 
može iko i sa  fiskalnog i sa drugih aspekata negirati negdje crkvu donošenja ovakvoga zakona. 
Očekujem  podršku većine poslanika. Vidio sam iz izvještaja Odbora za zakonodavstvo da je 
neophodna velika većina od 41 poslanika i apelujem da svi budemo prisutni kada se budemo oko 
ovoga izjašnjavali. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:18:55) 
 
 Hvala, kolega Damjanoviću. 
 Sljedeći poslanik je Izet Bralić. Izvolite. 
 
 
 IZET BRALIĆ (30.09.16 11:19:00) 
 
 Poštovani građani, uvažene koleginice i kolege,  
 Sama činjenica da je prekinuta praksa koja je bila prisutna zadnjih dva mjeseca da se ne 
izglasa dnevni red govori dovoljno o ozbiljnosti i samog Prijedloga i teme koja je danas na dnevnom 
redu. Dječiji dodatak je slika socijalnog statusa i djece i porodice u Crnoj Gori. U procesu tranzicije 
srednji sloj u Crnoj Gori skoro da je nestao. To je razlog više da se i prilikom izjašnjavanja o ovom 
zakonu sa puno ozbiljnosti uzme u obzir činjenica da je sve manji broj djece,  da Crnoj Gori danas 
prijeti bijela kuga u većini opština, da imamo mnogo veći broj umrlih od broja živorođene djece. Sve 
to govori da je položaj djeteta, položaj majke i položaj porodice u Crnoj Gori jako ugrožen. Ovo je 
jedan od zakona koji bi trebalo da pozicionira porodicu tamo gdje joj je i mjesto. Dječiji dodatak je, 
takođe, jedna stabilnost za mnogočlane porodice i ovaj Prijedlog na najbolji način štiti najugroženiji 
sloj društva u Crnoj Gori, s tim što iskustva u evropskim zemljama, u zemljama Evropske unije 
govore suprotno ovoj praksi našoj da zadnjih 14 godina samo jedan mali broj djece,  mali broj 
porodica je primao dječiji dodatak. Položaj djece i učenika u Crnoj Gori je sve teži. 
Socijaldemokratska partija će zato podržati ovaj Prijedlog sve u pravcu da se položaj djeteta, položaj 
majke i položaj porodice vrati tamo i gdje mu je mjesto - u centru društva. Svakako da i sami iznos 
koji je sada koji je od 19 do 31 euro nije nešto što bi na ozbiljniji način poremetilo i postojeći budžet, 
a svakako da budžet koji ćemo imati prilike da veoma brzo razmatramo treba da na najbolji način 
prepozna interes porodice i djece. I treba da svi poslanici u ovom domu daju maksimalan doprinos 
položaju djeteta, a veliki problem je naročito za sjever tamo gdje je tranzicijom ugašena industrija, 
ostali ljudi bez posla. Danas nam odlaze mladi ljudi koji se ne školuju, ne završavaju fakultete, 
odlaze napuštaju. Ovaj zakon bi trebalo na taj način da da doprinos i stabilizaciji i ostanku mladih 
ljudi u Crnoj Gori. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:22:18) 
 
 Hvala, kolega Braliću. 
 Sljedeći prijavljeni je poslanik Rešad Sijarić.  
 Izvolite. 



 
 
 REŠAD SIJARIĆ (30.09.16 11:22:25) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Kao što vam je poznato, Klub poslanika Bošnjačke stranke tražio je danas odlaganje ove 
sjednice zbog svečane sjednice Dana Opštine Rožaje. Nijesmo imali razumijevanja za to, pa želim 
odavde da još jedan put čestitam predsjedniku Opštine i predsjedniku Skupštine Rožaja Dan 
opštine, a nadam se da ćete se pridružiti i vi.  
 Zakon o socijalnoj i dječjoj zaštiti, odnosno izmjene i dopune zakona poslanici Bošnjačke 
stranke podržaće iz više razloga. Mene motiviše dodatno to što se po nekim statistikama oko 70% 
te djece nalazi upravo na sjeveru koja će ostvariti taj dodatak. Činjenica da je sjever tri puta 
siromašniji od centralne južne regije i raduje to što će eto u dijelu se taj dio sredstava nekako 
opredijeliti toj sredini gdje je to siromaštvo izuzetno.  
 Slažem se sa prethodnicima koji su rekli da treba zakon još u dijelu konkretizovati, a to je 
koliki je iznos toga dodatka, da li oba roditlja treba da su prijavljena na Zavodu za zapošljavanje i 
da li taj dodatak treba da se predvidi fiskalno, kako je to u prilogu rečeno, od 2017. godine. Fiskalno 
opterećenje, čuli smo nedavno, je po nekim prognozama oko devet miliona. Čisto sumnjam da je to 
taj iznos, pogotovo ako taj iznos bude fiksiran na onih 19 eura koliko je najmanje davanje.  
 U mnogim zemljama, kao što smo već čuli, dječji dodatak je univerzalno pravo. Kod nas je to 
postala socijalna kategorija i smatram da ovaj zakon, s obzirom na kategoriju roditelja, odnosno 
djece koja će ga ostvariti zaslužuje da ga svi poslanici u Skupštini Crne Gore podrže.  

Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:25:22) 
 
 Hvala, kolega Sijariću.  
 Sljedeći prijavljeni je poslanik Andrija Popović.  
 Nakon njega poslanik Miloš Konatar, nakon poslanika Konatara poslanica Bošnjak i 
potpredsjednik Simović.  
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (30.09.16 11:25:42) 
 
 Zahvaljujem, poštovana Skupštino.  
 Što se tiče ovog zakona, Predloga zakona o dopuni Zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti, on 
svakako ne spada u one populističko-izborne kojih imamo na ovim vanrednim sjednicama 
Skupštine. Imamo u ovoj godini dvanaest vanrednih sjednica Skupštine, 2015. samo imali pet, a 
2014. samo dvije i to uglavnom na prijedlog Vlade.  
 Ovaj zakon ne spada u takve zakone i Liberalna partija će ga podržati. Bez obzira što 
nemamo procjenu fiskalnog uticaja na budžet Crne Gore, čuli smo različite cifre o kojima se radi, ali 
mislim da je ovo najvažnije davanje koje bi trebali svi poslanici u Skupštini da podrže. Ipak se radi 
o roditeljima koji ne primaju nikakva socijalna i materijalna davanja, a nalaze se na evidenciji Zavoda 
za zapošljavanje Crne Gore. Mora se pokazati solidarnost sa ovim ljudima. Greška svih nas kako je 
ovo u prethodnom periodu prolazilo mimo nas. Naravno, imamo i ovu peticiju koju je potpisalo nešto 
više od šest hiljada ljudi, ali ovo pravo su ova djeca morala daleko prije da ostvare. Ovaj zakon će 
se primjenjivati od 1. januara 2017. godine. Biće vremena da se ta sredstva obezbijede, ali sredstva 
koja su predviđena ovim zakonom su vjerovatno bitnija u Zakonu o socijalnoj i dječjoj od mnogih 
ranije predviđenih.  
 Ponavljam, Liberalna partija će podržati Prijedlog zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti. 
Zahvaljujem. 
 
 



 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:28:48) 
 
 Hvala, kolega Popoviću.  
 Poslanik Miloš Konatar.  
 Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (30.09.16 11:28:56) 
 
 Zahvaljujem.  
 Na početku želim da dam apsolutnu podršku ovim izmjenama Zakona o socijalnoj i dječjoj 
zaštiti, kojim će omogućiti da djeca čiji roditelji su na evidenciji Zavoda za zapošljavanje primaju 
dječji dodatak. Naravno, uz konstataciju i moj lični stav i stav nas u Građanskom pokretu URA da 
sva djeca u Crnoj Gori trebaju da primaju dječji dodatak bez izuzetka, a da ona djeca koja su  u 
stanju  materijalnih i drugih potreba treba da primaju veći iznos dječjeg dodatka nego što je to sada 
slučaj.  
 Dječji dodatak i davanje dječjeg dodatka je svojevrstan odraz prosperiteta jednog društva. 
Napomenuću vas da najrazvijeniji i najprosperitetnije zemlje u svijetu omogućuju svoj djeci da 
primaju dječji dodatak - Njemačka, Francuska, Austrija, Irska, Skandinavske zemlje su omogućile 
svoj djeci u tim zemljama da primaju dječji dodatak. Gospodo, ako želimo da ne samo deklarativno 
nego i suštinski da pokušamo da stanemo rame uz rame sa tim prosperitetnim zemljama, onda je 
obaveza države Crne Gore da omogući da sva djeca u Crnoj Gori primaju dječji dodatak.  
 Ono što želim da poručim svima, a posebno građanima Crne Gore jeste moje ubjeđenje da 
će jedna nova demokratska bolja i pravednija vlast poslije 16. oktobra omogućiti da sva djeca u 
Crnoj Gori primaju dječji dodatak. Ja mislim da je to obaveza države Crne Gore. Kada govorimo o 
fiskalnom uticaju donošenja ovog zakona, podsjetio bih sve onih desetina miliona eura propalih 
državnih garancija koje su date tajkunima, poslovnim prijateljima bliskim vrhovima vlasti u Crnoj 
Gori. U proteklih pet godina, država Crna Gora je dala preko 180 miliona eura za pale garancije. 
Država Crna Gora je dužna da plati premijerovom bratu deset miliona eura i sada neko ovdje treba 
da priča o fiskalnom uticaju zakona, kojim će se omogućiti da djeca ljudi koji su nezaposleni primaju 
dječiji dodatak. Mislim da je obaveza nas osim da kruto i birokratski gledamo brojeve, da malo 
gledamo ljude u oči i da iz ovog doma pokažemo jednu poruku saosjećanja i solidarnosti sa svim 
ljudima koji teško žive u Crnoj Gori, a takvih je puno, da damo podršku ovom zakonu i da sledeći 
korak, opet ponavljam, bude i povećanje samih naknada za dječiji dodatak koji trenutno iznose od 
19 do 32 eura, što je pokazatelj više nebrige države, nego dokaz solidarnosti i pravednosti sa djecom 
i roditeljima u Crnoj Gori.  
 Na kraju, izražavam punu podršku ovim izmjenama Zakona, uz nadu i obećanje građanima 
Crne Gore da će nova i pravednija vlast u Crnoj Gori omogućiti da svako dijete u Crnoj Gori prima 
dječiji dodatak. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:33:22) 
 
 Hvala, poslaniče Konatar.  
 Poslanica Branka Bošnjak. Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (30.09.16 11:33:27) 
 
 Zahvaljujem.  
 Ja ću, u ime Demokratskog fronta, da čestitam građanima Rožaja Dan Opštine i da kažem 
da će Demokratski front podržati ovaj zakon iako smatramo da je on nepotpun i u našem programu 
stoji da svako dijete u Crnoj Gori treba da prima dječiji dodatak, a ne samo djeca iz socijalno 
ugroženih porodica i djeca sa invaliditetom i djeca čiji roditelji nemaju primanja i nalaze se na Zavodu 
za zapošljavanje.  



 Ovo što smo dobili da država nema fiskalnu procjenu i da nema evidenciju samo govori o 
tome koliko je ova država u rasulu i koliko ustvari ona ne radi. Malo ćemo pogledati kompletan 
ambijent u Crnoj Gori. Ne kažemo to mi, nego UNICEF da nam je svako deseto dijete u Crnoj Gori 
gladno. To je najveća sramota koju ova država nosi - da imamo svako deseto dijete gladno. Mi 
imamo djecu koja od 12 godina, znate malog Božidara Nikčevića iz Nikšića koji nadniči, dječak iz 
osnovne škole ne može da se upiše u srednju školu zato što mora da radi i da zarađuje za porodicu. 
To je sramota. Ova vlast treba da se suoči sa tim i da bude kažnjena zbog toga što je dozvolila 
nešto takvo. I sama ova primanja i dječiji dodatak koji se sada daje jeste jedna mizerna cifra.  
 Ono što će Demokratski front uraditi, u našem programu smo to jasno kazali, da će svako 
dijete nakon 16. oktobra imati dječiji dodatak, da svako dijete treba da ima jedan besplatan obrok u 
školi. Ne treba da pravimo diskriminaciju ni za besplatne udžbenike, nego svako dijete treba da 
dobije besplatne udžbenike, osnovna škola, srednja škola, a mi znamo da je i ustavna kategorija da 
je obavezno osnovno obrazovanje. A čim je obavezno i besplatno, onda moramo da svakom djetetu 
omogućimo besplatne udžbenike, a ne pravimo kategorizaciju djece i raslojavanje da se tačno vidi 
koje dijete je iz socijalno ugrožene porodice, a koje dijete nije. Trebalo bi da su nam sva djeca ista. 
Svaka iole ozbiljna država može to da uradi. Mi smo nekad svi imali dječiji dodatak, ali to je ova 
vlast ukinula, ali za svoju djecu nije. Neka djeca čim napune 18 godina, odjednom vidimo imaju 
četiri, pet stanova, imaju vile, imaju automobile od 100.000 eura, a neka djeca moraju da nadniče 
od nekih 12, 13 godina i da svoju porodicu izdržavaju. To je sramota, ali to je slika ove vlasti koja 
će sigurno posle 16. oktobra otići u zaborav. Jedva čekamo taj 17. kada će da svane sloboda i da 
konačno počne da radi Crna Gora i da se uvede pravda i prava socijalna sigurnost i da Crna Gora 
postane država socijalne pravde, a ne samo na papiru. Kod ove vlasti samo se deklarativno nešto 
zalažu i sramota je da oni pričaju sada o nekim socijalnim davanjima. Imali su vremena 27 godina, 
a ništa nisu uradili. Zato, 17. oktobra ćemo mi da slavimo pobjedu, mnogo će toga biti pravednije i 
počeće Crna Gora konačno da radi. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:37:03) 
 
 Hvala, koleginice Bošnjak.  
 Poslanik Milutin Simović. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (30.09.16 11:37:16) 
 
 Zahvaljujem.  
 I ja bih na samom početku građanima Rožaja iskreno da čestitam Dan Opštine.  
 Privodimo kraju sezonu vanrednih zasijedanja Skupštine Crne Gore, uz podsjećanje da smo 
u avgustu i u septembru imali deset vanrednih zasijedanja Skupštine Crne Gore - nikad kao sad i 
nikad kao ovaj put uoči održavanja parlamentarnih izbora. Mislim da to samo po sebi dosta govori i 
da je jasan indikator da se vanredne sjednice uglavnom sazivaju i da su sazvane ne kao izraz 
potrebe usvajanja određenih važnih zakona, urgentnih zakona, zakona koji treba da daju odgovor 
na određena ekonomska, socijalna pitanja u Crnoj Gori, zakona koji treba da znače naš dalji hod u 
integracionim procesima, nego zakona koji su, prije svega, bili izraz potreba slanja određenih 
populističkih poruka i želja da se prema pojedinim ciljnim biračkim grupama osvoji poneki politički 
poen. Tako i danas, tako i na ovoj vanrednoj sjednici, tako i sa ovim zakonom kojeg danas 
razmatramo. Dakle, da se dopadnu pojedinim ciljnim grupama, pa šta košta da košta. Neka i taj 
zakon proizvodi neku novu nepravdu. Neka taj zakon proizvodi neku novu diskriminaciju. Mislim da 
ovaj zakon proizvodi takve efekte. Jer, mi mislimo da ovaj zakon ne daje dovoljan obuhvat onih 
kojima treba da se proširi pravo za dobijanje dječijeg dodatka. Mislim da ovdje nijesu obuhvaćeni 
svi oni koji treba da budu obuhvaćeni jednom pravednom i pravičnom socijalnom mjerom kakvo je 
primanje dječijeg dodatka.  
 Predlaže se ovaj zakon koji treba da stupi na snagu 1. januara 2017. i želi se po svaku cijenu 
usvojiti u vanrednom zasijedanju, a imamo do 1. januara 2017. godine još toliko mjeseci, još toliko 
vremena da se dogovore i da se čuju ministar finansija i ministar rada i socijalnog staranja. Na 



odgovorni upit koji je Parlament poslao prema Ministarstvu finansija dobijamo odgovor da ne mogu 
da daju fiskalni uticaj zato što nemaju podataka koje treba da obezbijedi drugo Ministarstvo, 
Ministarstvo rada i socijalnog staranja. Dakle, ne može da se uspostavi komunikacija između 
ministra Konjevića i ministra Marića. U čemu je problem? Zar nije odgovoran odnos Parlamenta 
kada kaže Ministarstvu finansija - dajte nam podatke da vidimo koji je to fiskalni uticaj, da vidimo da 
li je ovaj ciljni obuhvat ove djece koje ovaj zakon tretira može da bude i širi. Mislim lično da može 
da bude širi. Lično mislim da može da bude obuhvatniji ovaj zakon. Mi nijesmo slučajno u našem 
programu upisali da ćemo u narednom periodu proširiti obuhvat korisnika dječijeg dodatka i nijesmo 
slučajno upisali da ćemo povećati iznos dječijeg dodatka za sve korisnike, uključujući i one koji su 
definisani ovim zakonom. Lično mislim da su se mogli čuti ministar Konjević i ministar Marić. Mislim 
da su morali biti odgovorniji prema onome što je bio zahtjev iz Parlamenta. Mislim da su morali biti 
odgovorniji prema ovoj socijalnoj grupi koju tretira ovaj zakon. Mi želimo da budemo odgovorni i da 
usvajamo takve zakone koji će biti pravedniji, koji će biti obuhvatniji, koji neće imati u sebi elemente 
diskriminacije i koji će biti ekonomski sigurno održivi.  
 Sve se ovo dešava u jeku izborne kampanje, u kojoj je glavna priča zaustaviti zloupotrebu 
državnih resursa. Zar nije i zakonodavna aktivnost jedna vrsta državnog resursa? Zar nije i pravo 
usvajanja zakona, predlaganja zakona, glasanja za pojedini zakon, takođe, potencijalna zloupotreba 
državnog resursa? Kakva zloupotreba državnog resursa? Dopasti se ciljnoj biračkoj grupi s 
određenim zakonom, s određenom idejom, s određenom populističkom namjerom, pa šta košta da 
košta.  
         E, mi ne želimo da budemo dio takve zakonodavne aktivnosti. Mi ćemo biti za ovaj zakon 
uzdržani, ali najavljujući da ćemo u prvom redovnom mogućem roku pozabaviti se ovim pitanjem i 
da ćemo iskreirati zakon koji će biti do kraja pravedan, koji će biti obuhvatniji, koji će omogućiti veći 
iznos dječijeg dodatka za sve korisnike dječijeg dodatka. To je odgovor Demokratske partije 
socijalista u odnosu na ono što je i današnji pokušaj usvajanja zakona, koji ima svoj primarno 
populistički sadržaj i karakter. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:43:36) 
 
 Hvala, kolega Simoviću.  
 Nije moguće, radi se o uvodnim izlaganjima. Prijavljen je Dritan Abazović za drugi krug, po 
evidenciji koju imam. Izvolite, kolega Abazoviću. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (30.09.16 11:44:02) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore,  
 Trudiću se da ne iskoristim svih pet minuta u cilju racionalizacije, ali ipak želim da kažem 
sljedeće. Nije važno što sam htio prethodno da kažem, važno je da odgovorim kolegi Simoviću na 
ono što je rekao i da upoznam javnost sa nekim činjenicama.   
 Prva stvar koja je apsolutno netačna jeste da se ovaj zakon donosi u predvečerje izborne 
kampanje i da je u svojstvu izborne kampanje. Zašto? Zato što ste Vi, gospodine Simoviću, i 
vladajuća većina više puta odbijali da uđe u dnevni red i da se uopšte razgovara o ovom zakonu. I 
sada ljudima na suptilan način kažete da ćete sada zbog izbora da podržite ovaj zakon, ali da ćete 
odmah nakon izbora ako budete u situaciji, a znate i sami da nećete biti u situaciji, tako nešto da 
revidirate. Tako da građani Crne Gore moraju da znaju - vi ne želite da štitite djecu Crne Gore. Jer, 
da želite da ih štitite, ne biste ih štitili na ovakav način, ovakvim ekonomskim odnošenjem prema 
svim resursima Crne Gore, nego biste davno sami dok ste bili u mnogo većem broju nego što ćete 
biti prije izbora uveli dječiji dodatak za sve građane.  
 Tako da svaka priča koju pričate, pokušaj podmetanja sada da li jedan ministar zna ili ne zna, 
vaša Vlada je u rasulu, a da li neko zloupotrebljava parlament, državni parlament kao jedan od 
državnih organa i jednog od državnih resursa, to činite vi koji ste ovaj parlament srozali na najniži 
mogući nivo. Zbog toga su vanredne sjednice jer ništa nije funkcionisalo, zbog toga što ste uveli 



političku korupciju u crnogorski Parlament, zbog toga što ste nas doveli sve da ne budemo ponosni 
što smo dio ovoga doma, nego da se stidimo što smo dio ovoga doma. Sada dolazite sa pričom bez 
televizijskim kamera kada ste sabijeni uz zid, kada više ne znate što ćete da kažete, da neko je 
pokušao da uvede ovaj zakon da bi dobio političke poene. Što ga vi niste uveli? Opozicija je bila 
spremna da vas podrži. Niste htjeli da ga uvedete, kao što niste htjeli mnoge stvari da uvedete 
vezano za socijalnu zaštitu stanovništva, ali ste zato prvi da glasate zakone koji idu isključivo u korist 
malih grupa ljudi, tajkuna, A2A, drugih resursa. Dobro me čujete i neka me čuju oni koji su van sale. 
Prozvao sam Vas i sinoć na tribini. To nećete naći u medijima, ali neću sada da Vam ponavljam. 
Ako mi budete odgovorili, reći ću Vam što sam rekao. Mislim da ne biste voljeli da to čujete, ali u 
svakom slučaju nemojte da se služite neistinama.  
 Dok se niste javili za riječ, afmosfera je bila vrlo korektna. Dajte da u jednoj afmosferi, svi 
smo se izjasnili da ćemo ovo da podržimo, dajte da to uradimo za djecu Crne Gore. Ako ima nekih 
propusta, nije s goreg da u nekom narednom sazivu isto zajednički, evo ne prejudiciram izborni 
rezultat, isto zajednički oni koji budu bili ovdje, bez obzira ko su, da jednostavno unaprijedimo i da 
damo dječiji dodatak svoj djeci Crne Gore i na taj način uspostavimo potpunu jednakost među 
građanima. Mislim da je to korektan pristup, a da je ovo način napadanja i pokušaja skretanja teme 
sa onoga što jeste značajno, zaista jedan sitni politički trik, ali stvarno koji ne može više da prođe. 
Dajte da zajednički, gospodine Simoviću, vaš klub koji je najveći ovdje sa svim ostalim klubovima 
podržimo ovo zakonsko rješenje. Ono je nesavršeno, da ga usavršavamo u narednom periodu i da 
jednostavno svi vrlo budemo ponosni što smo pomogli. Neće to popraviti značajno socijalnu situaciju 
naših građana, ali koliko toliko stvorimo uslove za nešto kvalitetniju dječiju zaštitu nego što je to 
sada slučaj. Rekao sam da neću iskoristiti, ali prosto ne mogu da ne iskoristim.  
 Želim i ja da čestitam građanima Rožaja Dan Opštine i da jednostavno poželim da konačno 
i na sjeveru nešto se pokrene. Apelujem još jednom na sve kolege da se manemo nekih velikih 
političkih priča ovdje nego da zajednički, kao što su to svi predstavnici klubova, ustvrdili glasamo za 
ovaj predlog zakona.  

Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:49:14) 
 
 Hvala. 
 Pravo na repliku, potpredsjednik Simović. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (30.09.16 11:49:19) 
 
 Zbilja, kolega Abazoviću, mislim da nema potrebe da vičete, da grajete. Dobro se čujemo, 
akustika ove sale nije nešto bog zna kakva, ali razumijem da je to posledica ovih svakodnevnih 
vaših tribina gdje, takođe, sa visokim tonom i sa grajom objašnjavate vaš program. Mislim da je to, 
takođe, suvišni gubitak energije jer možete i šaptati jer vas je toliko malo na tim promocijama da 
možete, i to šapćući, da iskažete i da se dobro čujete.  
 Drugo, Vi ste, kolega Abazoviću, priznali ono što sam kazao. Kazali ste da ovaj zakon ima 
propusta, da ovaj zakon nije savršen i da ovaj zakon zasigurno treba iskorigovati i u narednom 
periodu. To je ono što sam ja upravo kazao. Da ovaj zakon ima propusta jer smatramo da nije 
dovoljno obuhvatan, da treba obuhvatiti još neke ciljne grupe osim ove koja je obuhvaćena ovim 
zakonom. Smatramo da je diskriminatorski. Činjenica je da je bilo pokušaja i u ranijem periodu 
usvajanja ovog zakona po vašim predlozima, ali i tada se nije mogao čuti ministar Konjević sa 
ministrom Marićem, a tada ste bili trojka. Tada sam negdje očekivao dok je trajala ta trojka da će se 
ta veza uspostaviti, ali nije bilo ni tada te veze i tada nijesmo mogli dobiti odgovoran odgovor 
ministara koji sjede u Vladi da kažu koji je to fiskalni uticaj i može li ovaj obuhvat da se proširi, može 
li iznos dječijeg dodatka da bude malo veći. Ja lično mislim da može. Mi ne pričamo bajke. Mi smo 
partija koja iza sebe ima rezultate i nijesmo slučajno u naš izborni program definisali 20 novih mjera. 
Jedna od tih mjera je povećani dječiji dodatak, a postoje niz drugih mjera koje su izraz socijalne 
odgovornosti države, za razliku od onih 700 i ne znam koliko priča, bajki. 



 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:52:06) 
 
 Hvala, kolega Simoviću.  
 Poslaniče Abazoviću, po članu 101, sam dao repliku kolegi Simoviću. Replika na repliku nije 
dozvoljena osim ako predsjednik Skupštine ocijeni da su navodi u replici uvredljivi i dozvoli tu repliku. 
Da li ste osjetili nešto uvredljivo? Nije problem, nikom neću uskratiti riječ samo mislim da nećemo 
ovim tjeranjem maka na konac ići ka racionalizaciji. Kolega Simović nema nikakav problem da 
dobijete riječ, ali u suštini ti navodi nijesu bili uvredljivi u njegovoj replici. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (30.09.16 11:52:07) 
 
 Zahvaljujem, evo samo kratko i vrlo da tako kažem kolegijalno i tiho. 
 Prvo, raduje me što gospodin Simović prati našu kampanju. Mislim da drugog posla i nemate. 
Drugo, vi ste prepoznati po šaptačkoj kampanji, kad kažem vi, mislim na DPS, kampanji koju vrši 
policija javna i tajna. To nije naš manir. Mi pokušavamo da prezentujemo ozbiljan politički program. 
To što nam poneki put dođete na penal pa moramo jednostavno da se šalimo sa vama je nešto što 
je, čini mi se, simpatično ljudima i dobro je da ih malo relaksiramo. Ja vas pozivam da nastavite da 
pratite kampanju. Nešto ćete sigurno iz toga naučiti. Pozivam još jedanput da se manemo ovih 
političkih podmetačina i da zajednički izglasamo ovaj akt na radost svih građana Crne Gore, 
odnosno konkretno djece u Crnoj Gori. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:53:54) 
 
 Hvala. 
 Jedino proceduralno možete da se javite. U redu. 
 Izvolite. Procedura. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (30.09.16 11:54:11) 
 
 Procedura, rijetko to činim. Javljam se proceduralno, možemo to označiti kao ispravku 
navoda. Ne pratim, gospodine Abazoviću, vašu kampanju. Dok sam na putu, u kolima ponekad 
čujem taj zvonki, jaki glas. Prije sam rekao graja, izvinjavam se ako je neprimjeren termin, tako ga 
ponekad doživljavam jer ne stižem da pratim vašu kampanju od mnogobrojnih razgovora sa 
građanima, koji me između ostalog pitaju šta znači Ključ, kako se sabraše oni koji nijesu realno 
mogli da se sabiraju, pa me pitaju kako će to da se sabere sjutra poslije izbora - i DF, i Ključ, i ostali. 
To moram da objašnjavam građanima i ne stižem da pratim vašu kampanju zbog toga. Zbunjeni su 
građani i zbog toga ćemo 16. oktobra dati svima vama odgovore. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 11:55:26) 
 
 Hvala Vam. 
 Kolega Labudoviću, još ste Vi prijavljeni. Nakon toga molim kolege da se izjasnimo. 
 Kolega Labudoviću, izvolite. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (30.09.16 11:55:39) 
 
 Zahvaljujem, gospodine predsjedniče. 
 Sami ste svjesni da se ovo ne prenosi direktno i svrha mog javljanja nije ono što se ovdje 



pokušava docirati da mi ovom pričom zapravo pabirčimo nekakve glasove i nekakvu dodatnu 
podršku.  
 Gospodine Simoviću, mislio sam da ovo mogu da Vam saopštim u replici, ali kad već 
Poslovnik to ne dozvoljava, iskoristiću ovih mojih pet minuta da Vam skrenem pažnju na nekoliko 
elemenata koji Vašu diskusiju čine ne samo anahronom u ovom trenutku i ovom vremenu, nego 
samo dokazom Vašeg i ličnog i partijskog licemjerstva. Na početku ću se ipak složiti sa Vama da 
ovaj zakon nije savršen, ali ću reći da ne postoji zakon koji bi bio dovoljno savršen da ispravi 27 
godina vaših političkih, ekonomskih, socijalnih i svakih drugih brljotina, zakon koji bi ispravio 
nepravdu  prema djeci Crne Gore koja su najveća žrtva tranzicionog procesa kroz koji ste ga proveli. 
Ali ja ne mogu da shvatim zašto se vVi toliko sjekirate za budžet Crne Gore, kad ne samo za ovaj 
sljedeći, nego za dugi niz godina više nećete voditi računa o budžetu Crne Gore i imaćete mnogo 
prečih, ličnih briga, gospodine Simoviću? Takođe, dozvolite da posumnjam u motiv ovog vašeg 
otpora Predlogu ovog zakona iz jednog ugla koji ovih dana stalno ističete. Možda se vi, gospodine 
Simoviću, bojite da će ovi dječiji dodaci listom završiti kod četničke djece, pa ako računate ko će 
sad finansirati državne neprijatelje, jer iako su tek možda prohodala ili stigla do  srednje i  osnovne 
škole, već im se nazire brada i kokarda. 
 Gospodine Simoviću, i Vama a i svima nama ovdje želim još jednom da ukažem na jednu 
demografsku projekciju na koju sam ukazivao sve vrijeme dok sam bio poslanik i neka ovo bude 
neka vrsta mog političkog testamenta. 2.050. godine 60% građana Crne i četnika, i partizana, i Srba, 
i Crnogoraca, i Muslimana itd. biće stariji od 60 godina. Gospodine Simoviću, kome ostavljate i kome 
ostavljamo Crnu Goru? Ako ste danas protiv djece, ako danas nijeste spremni da podržite majke 
koje su se odvažile da ih rode troje i više, ako ovo sve što činimo ne činimo zbog njih, ja Vas pitam, 
gospodine Simoviću - Za koga sve ovo krečimo? Nije dovoljno da zbrinete sebe i svoje. Treba ovu 
Crnu Goru ostaviti i nekome poslije nas. Kome? Đedovima i babama po našim selima?  
 Gospodine Simoviću, znam da ste Vi u prilici ne da se sretate s narodom, nego da bježite od 
naroda, a, hvala bogu, imate u čemu. Vozite se automobilom, ne stajete i ne pričate sa građanima. 
Da li ćete poslije ovoga imati obraza da se u vašem Nikšiću sretnete sa malim Nikčevićem i da ga 
pogledate u oči? Ostavite se demagogije. Ovo je realan život, ovo su realni ljudi. Ovo je sirotinja 
koja kad večera ne zna šta će doručkovati, a ako je nešto obezbijedila za doručak, nije sigurno za 
večeru. Gospodine Simoviću, 27 godiina ste ih "sigurnim korakom" vodili i doveli do provalije. Znam 
da ih ovaj zakon neće spasiti, gospodine Simoviću, ali dolazi vrijeme kad vi više nećete praviti 
zakone u kojima više vodite računa o tajkunima i vašim rođacima. Dolazi vrijeme poštenih i časnih 
zakona, zakona koji će se odnositi na sve građane u Crnoj Gori. Tu vlast i tu Vladu koja će donositi 
zakone koja ispravlja socijalne i svake druge nepravde vi nećete donositi. Donosiće ih nova vlast 
koju će dominantno činiti Demokratski front sa ostalim opozicionarima, koji će ovaj provizorijum koji 
ste vi napravili od države istresti kao vreću punu buva i okrenuti sve to na tumbe i krenuti ispočetka 
- onako kako je ljudski, onako kako je pošteno, onako kako znači jednakost za sve i za svakoga. 
Imamo para, gospodine Simoviću, kod vas su. Od Sveta Marovića pa do Vas lično, ali bogami ćete 
ih vraćati i ne brinite za budžet - putuj, igumane i ne sekiraj se za manastir. Od 17. o tome će voditi 
računa neko drugi. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 12:00:50) 
 
 Hvala.  
 Kolega Simović, pravo na repliku.  Izvolite. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (30.09.16 12:00:56) 
 
 Raduje me što se javio za riječ poslanik kolega Labudović, jer sam dobio novu  potvrdu ono 
što ovih dana  i ja, između ostalog, saopštavam građanima  Crne Gore. u zadnjem dijelu svog 
javljanja  poslanik Labudović  je kazao da će buduće zakone u Crnoj Gori donositi DF kao okosnica 
buduće vlasti sa svim ostalim opozicionim  partijama. Dakle, to je nešto što je potvrda  onoga  što 
sam kazao - sve je to Demokratski Front. 



 Drugo, gospodine Labudoviću, ja prosto  neznam zašto Vam smeta  priča o četništvu i to ne 
bilo đe, nego u slobodarskoj Pivi, u kojoj  je svaki  deseti  stanovnik  Pive  platio svojim životom  
suočavanje  sa  fašističkim zlom i domaćim izdajnicima u tom vremenu? Da li to znači da Vi pravite  
ogradu  od vojvoda, nadvojvoda i dovojvoda? 
 Gospodine Labudoviću,  licemjerje  je ono što vi činite. Licemjerje kad sjedite u Parlamentu 
Crne Gore, u Parlamentu svoje države, a radite za tuđe interese. Licemjerje je, gospodine 
Labudoviću, ono što vi činite. Sjedite u  Parlamentu Crne Gore, a činite  da bude sve gore u Crnoj 
Gori, da bude manje ekonomskog razvoja, da bude manje demokratije, da bude manje građanskog  
sklada i činite sve da zaustavite  Crnu Goru  na njenom evropskom i evroatlantskom  putu. To je 
licemjerje. Ja Vas pitam imate li vi  obraza da izađete u narod, a ja imam  i da se sretnem  i sa malim 
Nikčevićem, i sa svim ostalim grđanima Crne Gore. 'Ajmo zajedno da prošetamo. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 12:03:37) 
 
 Hvala. 
 Izvolite, kolega Labudoviću. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (30.09.16 12:03:43) 
 
 Gospodine  Simoviću, to da sa Vama prošetam  po Crnoj Gori možete samo da sanjate, tu 
bruku sebi sigurno ne bih  priredio. 
 Drugo,  kao četnik,  doduše nijesam  u rangu vojvode,  možete me pisati  kako hoćete  iako 
imam u porodici  narodnog heroja, bio sam u Pivi i sreo se sa  Pivljanima  u broju većem nego što  
ste se Vi sreli i izljubio se redom i bio  pozdravljen  kao najrođeniji. Ta slobodarska Piva, pred kojom 
ja skidam kapu, ta žrtva  nemjerljiva  bila je otvorenog srca  i otvorenih ruku za nas četnike  koji smo 
juče  bili tamo.  
 Treće, što ne stisnete petlju pa kažete za koga mi to radimo, za čiji to interes? Zašto samo 
to  Vi i vaš pajtos Marković znate, a  ne zna niko u Crnoj Gori? Juče sam rekao i Vama ću ponoviti 
- znate odakle nam ove pare zbog kojih vi upirete prstom u nas? Gospodine Simoviću, ove pare 
nam je dao Sveto Marović, jer jedini je on u Crnoj Gori  priznao da ih ima, priznao na koji način   ih 
je stekao i kad je vido da ste ga pustili niz vodu, dao ih je nama. Prema tome, gospodine Simoviću, 
ja Vas razumijem,  odlazite  definitivno,  na sreću Crne Gore,  na sreću demokratije, na sreću 
njenoga puta zajedno sa predsjednikom  koji je upravo ušao. Odlazite u istoriju, da konačno  Crna 
Gora  odahne dušom  i krene putem kojim je išla već više od tri vijeka. 
 Gospodine  Simoviću, ja Vam tu ne mogu pomoći. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 12:05:37) 
 
 Ja Vas molim da bismo išli ovom dinamikom, mislim da je sve rečeno. Želim da  pomognem 
svima  nama i da zamolim za  mir u sali kako bi se čuli. 
 Dakle, konstatujem da je pretres završen. Odlučuje se većinom glasova svih poslanika . 
Molim sve poslanike da uđu u salu. /Upadica/ Da, ali prvo moramo da  glasamo Predlog zakona u 
načelu pa  o amandmanima. 
 Hvala, kolege. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona  u načelu. Podsjećam, odlučuje se većinom glasova 
svih poslanika. 
 Izvolite, otvaram glasanje. 
 Hvala, kolege. 
 Zaključujem glasanje. Ukupno je glasalo 76 poslanika - 45 za, devet  protiv, 22 uzdržana. 
Konstatujem da je prihvaćen Predlog zakona u načelu. Na Predlog zakona su podnijeta tri 
amandmana, i to: Zakonodavni odbor, jedan amandman koji je sastavi dio Predloga zakona; Odbor 
za zdrastvo rada i socijalnog staranja, jedan amandman koji je sastavni dio Predloga zakona; 



poslanik Zoran Miljanič, kao predlagač zakona, jedan amandman koji je sastavni dio  Predloga 
zakona. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. 
 Izvolite. 
 Hvala, kolege. 
 Zaključujem glasanje. Ukupno je glasalo 74 poslanika - 44 za, šest protiv, 24 uzdržana. 
Konstatujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o dopuni Zakona o socijalnoj i dječijoj zaštiti. 
 Ovim je sjednica Sedmog vanrednog  zasijedanja  u 2016. godini  završena.  
 


